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PRO AKTUÁLNÍ ZPRAVODAJSTVÍ SLEDUJTE WWW.HOMERLIVE.CZ Do Mostu přijede
BETLÉMSKÉ SVĚTLO
MOSTECKO - Také letos dorazí na Mostecko a do pohraničí Bet-

lémské světlo. Již 23 let zajišťují mostečtí skauti Rozvoz a rozdává-
ní tohoto plamínku zapáleného přímo v Betlémě, který je následně 
letecky dopraven do Vídně, odkud ho skauti rozvážejí vlaky po ce-
lé Evropě. Pro plamínek, který po celou dobu jeho plápolání spoju-
je lidi po celém světě, si můžete přijít v následujících dnech na ná-
sledující místa: 

19. 12.  - 13.31 hodin příjezd Betlémského světla vlakem do Mostu 
19. 12.  - 15–16 hodin  ITC Osek 
20. 12.  - 14 hodin Horský areál Lesná 
21. 12.  - 15–16 hodin ITC Osek 
23. 12. -  16–18 hodin  1. náměstí Most 
23. 12. -  12.30 hodin Kovářská, kostel 
23. 12.  - 13.30 hodin  hraniční přechod Vejprty / Barenstein 
23. 12.  - 14.30 hodin hraniční přechod Hora Sv. Šebestiána /  
                 Reitzenhain 
23. 12. -  15 hodin Blažim, kostel 
23. 12. -  15.30 hodin hraniční přechod Kalek / Rubenau 
23. 12. -  16 hodin Horní Jiřetín, kostel 
23. 12. – 16.30 hodin hraniční přechod Brandov / Olbernhau 
23. 12.  - 17.30 hodin hraniční přechod Nová Ves v Horách /  
 Deutschneudorf 
23. 12.  - 17.45–18.15 hodin Nová Ves v Horách, park naproti OÚ 
23. 12.  - 18.15 hodin - Brandov, kostel 
23. 12.  - 18.30–18.45 Hora Sv. Kateřiny, kostel 
24. 12. -  13–15 hodin- 1. náměstí Most                                    (nov)

OHŇOSTROJ 
ON-LINE

MOST – Letošní silvestr strá-
ví Mostečané nejspíš doma. Ač-
koliv tradiční městské oslavy na 
1. mosteckém náměstí se tento-
krát 31. prosince konat nebudou, 
o třešničku na dortu, kterou je 
slavnostní ohnostroj, prý ale ne-
přijdeme. Město totiž připravu-
je přímý přenos z odpálení ohňo-
stroje. Pokud o tuto událost ne-
chcete přijít, sledujte web města 
Mostu  www.mesto-most.cz.

HRAČKY 
ŠLECHTICŮ
LITVÍNOV - Máte poslední 

šanci do konce prosince zhléd-
nout 3D prohlídku výstavy 
Hračky a hry dětí ze šlechtic-
kých rodin v litvínovském zám-
ku Valdštejnů. Ve dnech úterý 
až neděle vždy od 14.30 hodin 
na www.mulitvinov.cz.

BETLÉMSKÁ  
HVĚZDA

LITVÍNOV - V neděli 20. 
12. sledujte od 17 hodin on-line  
pohádku Betlémská hvězda. 
Hraje Docela velké divadlo Lit-
vínov. Pro sledování on-line po-
hádky na kanále YouTube klik-
něte na odkaz:  https://youtu.be/
xaquV9FIdcw, který bude do-
stupný v neděli od 17 hodin. 

Most koupí 
hotel CASCADE
MOST – Město Most odkoupí hotel Cascade (bývalý Murom). Zastu-
pitelé schválili výkup hotelu za 81 milionů korun včetně DPH. Ač-
koliv zastupitelé se k transakci přikláněli, záměr vzbudil nebývalý 
rozruch a emotivní diskusi.      

Zastupitelé také odsouhlasili založení společnosti CASCADE 
servisní s.r.o. se sídlem v Mostě. Ta by měla zatím zajistit služby ho-
telu a současně hledat strategického partnera, který by do budouc-
na hotel provozoval.   

 Hlavní důvod, proč o hotel město usilovalo, bylo zabránit vzni-
ku ubytovny pro nepřizpůsobivé. „Bylo zde velmi vážné riziko, že by 
v centru města mohla vzniknout ubytovna, což jsme nemohli dopus-
tit. Nejsme nadšeni, že by město mělo provozovat hotel. Poté, co vznik-
ne servisní společnost Cascade s.r.o., bude jednatelům uložen úkol hle-
dat strategického partnera - větší skupinu, která provozuje hotely v ČR 
či v zahraničí,“ komentoval návrh primátor Jan Paparega. Tomu-
to argumentu ale někteří opoziční politici nechtěli uvěřit. „Majitel 
Cascade, který byl i majitelem Centralu, když hotel kupoval, měl vel-
ké plány, že z této nemovitosti udělá nádherné kongresové centrum. 
Nevěřím tomu, že by zde měla vzniknout ubytovna,“ namítala Bere-
nika Peštová (ANO).  Druhým, kdo o koupi hotelu projevil zájem, je 
mostecký podnikatel Josef Smolík (majitel Rozkvětu, koupaliště Re-
ssl, Komesu  či  bloku 5), který údajně v Cascade plánoval ubytovnu 
pro zahraniční pracovníky. „Toto potvrdil i současný majitel nemovi-
tosti, takže obava byla skutečně reálná,“ ujišťoval primátor. Zastupi-
telé kritizovali vysokou kupní cenu. „Je bizarní, že je město zoufalé 
a musí hotel kupovat. Vydírací potenciál některých osob, které v Mos-
tě vlastní řadu jiných budov a město vysloveně vysávají různými uby-
tovnami a pochybnými projekty, je velmi nešťastné řešení. Navíc část-
ka je významná pro rozpočet,“ namítl zastupitel za Piráty a Zelené 
Jan Hrubeš. Většina zastupitelů ale s koupí souhlasila. „Jsem vše-
mi deseti pro, aby se rozrůstal majetek města, protože město nad ním 
získává kontrolu. Jestli je to spekulace, nebo není… Za mě by ubytov-
na v hotelu byla velká tragédie. Víme, že ve spojení s Ma- str. 11



MOST – Zastupitelé schválili na 
svém posledním jednání v tom-
to roce návrh rozpočtu na rok 
2021. Most bude hospodařit se 
schodkem 345 milionů korun. 
Deficit narovnají úspory z minu-
lých let.

Čtyřiadvacet zastupitelů, tedy 
nadpoloviční většina rozpočet 
schválila. Deset z přítomných 
zastupitelů se zdrželo nebo by-
lo proti. „Snažíme se držet saldo 
běžného rozpočtu v plusu. V ro-
ce 2021 by se měl konečně spla-
tit velký úvěr na sportovní ha-
lu, který činí 32 milionů korun. 
Saldo běžného rozpočtu je ve vý-
ši 66 milionů korun. Jde tedy o fi-
nančně zdravý rozpočet,“ přede-
slal náměstek primátora Marek 
Hrvol. Kapitálový rozpočet re-
flektuje rozsah investic v příš-
tím roce a je tvořen schodkem 
ve výši 345 milionů korun. „Če-
kají nás významné investice. Pře-
devším první etapa rekonstrukce 
Repre, kde je alokováno 50 milio-
nů korun. Dnes jsme také schvá-
lili výkup hotelu Cascade a i s tě-
mito prostředky návrh rozpočtu 
počítá. Dále se plánuje modulo-
vé bydlení v Chanově, kdy je vše 
připraveno na vyhlášení veřejné 
zakázky. Rozpočet zahrnuje i vý-
znamnou rekonstrukci 3. základ-
ní školy, kde investice dosáhne 
50 milionů korun,“ vyjmenoval 
nejvýznamnější investiční akce 
příštího roku náměstek Hrvol. 
Také v příštím roce zůstanou 
již tradiční benefity pro občany. 
Doprava MHD zdarma pro vy-
brané skupiny obyvatel a osvo-
bození od poplatků za svoz od-
padu. „Nezapomněli jsme ani na 

dopravu, školství a rozvoj města 
jako takového. I přesto, že je roz-
počet schodkový, je dobře připra-
ven. Schodek bude kryt z úspor 
z minulých let. Co se týče vý-
še daňových příjmů, všichni vi-
díme, co se děje v parlamentu. 
Je těžké odhadovat výnosy z da-
ní. V tuto chvíli by to bylo věště-
ní z křišťálové koule. Přesto i da-
ňové příjmy jsou nastaveny stříz-
livě,“ doplnil náměstek.  

K návrhu rozpočtu 
zaznělo…

Berenika Peštová (ANO) 
„Plánujete zateplení objektu 

Správy městských lesů za zhruba 
5 milionů korun. Počítáte s dota-
cemi?“  

„Nepočítáme. Nejde o rekon-
strukci vnější části budovy, ale 
o rekonstrukci interiérů. Zateple-

ní plánujeme až v roce následu-
jícím,“ reagoval náměstek Ma-
rek Hrvol. 

„Počítáte s rekonstrukcí za-
sedací místnosti na magistrátu, 
a to „jen“ za 3,5 milionu korun. 
Původně to mělo být ale 30 mi-
lionů. Má to vůbec cenu?“

„ Velkolepou rekonstrukci za-
sedačky jsme s ohledem na aktu-
ální situaci vyjmuli. Shodli jsme 
se, že budeme šetřit. Provedeme 
dílčí opravy, které postačí na ná-
sledující léta. Vymění se podla-
hy, nábytek, audiovizuální tech-
nika, očištěna bude pískovcová 
stěna. Je to jen facelift této míst-
nosti, který by měl zvýšit komfort 
pro návštěvníky,“ sdělil náměs-
tek Hrvol.  

Jaroslava Puntová (ANO) 
„Rozpočet nepočítá se zateple-

ním objektu v ulici F. Malíka, kde 

jsou jesličky a denní stacionář. 
Proč se tu stále nic neděje…?“

„Přesunuli jsme tuto akci do 
druhé priority. Chceme zateplení 
udělat, ale nejspíš se na něj do-
stane až o rok později,“ komen-
toval náměstek Hrvol. 

Libor Kudrna, občan
„Podle jaké projektové doku-

mentace se bude rekonstruovat 
Repre? Bude se jednat o přestav-
bu, která počítá v Repre s knihov-
nou, kde ale nepanuje všeobecná 
shoda, a to ani u veřejnosti ani 
v zastupitelstvu?“

„Alokovali jsme počáteční pro-
středky, které by se mohly proin-
vestovat v roce 2021. Máme jen 
jediný projekt, který se týká pře-
sunu knihovny do Repre. V lednu 
bude vyhlášena veřejná zakáz-
ka na celou akci. Plánujeme zde 
i využití dotace,“ upřesnil Marek 
Hrvol.                                      (sol)      
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Funpark od Ježíška
MOST - Nevíte, čím obdarovat vaše blízké, kamarády nebo za-

městnance? Sportovní hala Most  nabízí dárkový poukaz, který udě-
lá radost celé rodině obdarovaného. Oproti ceníku ušetříte, protože 
běžná cena tohoto balíčku je 440 Kč.  Poukazy zakupíte každý vše-
dní den na recepci Sportovní haly Most od 8 do 19 hodin. V pří-
padě dotazů či větších objednávek nás kontaktujte na e-mail info@
sportovnihalamost.cz.                                                                     (nov)

Soukromou „lidušku“ 
v Mostě nechtějí

MOST – Město nechce zřídit soukromou základní uměleckou školu. 
Na odbor školství, kultury a sportu přišla žádost ředitele společ-

nosti ZUŠ Folklorika Ústecko, s. r. o. o vydání kladného stanoviska 
ke vzniku pobočky v Mostě. „Statutární město Most jako zřizovatel 
dvou základních uměleckých škol o celkové povolené kapacitě 1 800 
žáků nevnímá potřebu vzniku další základní umělecké školy na svém 
území. Ponechává tak zcela na rozhodnutí soukromého subjektu, zda 
za těchto okolností na trh základního uměleckého vzdělávání v Mos-
tě vstoupí,“ informovala náměstkyně primátora Markéta Stará. Kro-
mě Zlínského kraje si škola zaregistrovala působiště také v Ústí nad 
Labem a v Praze. Zatím je však zapsaná od června 2020  jen v ob-
chodním rejstříku, nikoli v rejstříku škol a školských zařízení.  (sol)

Blok 34 je posledním z býva-
lých tří vybydlených domů v ha-
varijním stavu v atraktivní mos-
tecké čtvrti 2B. Blok 35 byl již 
zrekonstruován a od letošního 
února jej obývají noví nájem-
níci, blok 31 se srovnal se ze-
mí. Bytový dům, blok 34, byl 
do provozu uveden po kolau-
dačním řízení v roce 1955 a byl 
využíván pro bydlení. Zhruba 
před 15 lety byl vybydlen do té 
míry, že nebyl schopný užívá-
ní. „Cílem stavebních úprav je 
modernizace stávajícího objek-
tu tak, aby vyhovoval součas-

ným požadavkům na bydlení. 
Bude opraven střešní plášť, do-
jde ke zlepšení tepelně technic-
kých vlastností budovy a k ob-
nově vnitřního zařízení budovy,“ 
uvedla tisková mluvčí mostec-
kého magistrátu Klára Vydro-
vá. Rekonstrukcí vznikne 24 pl-
ně vybavených bytových jedno-
tek o velikosti 2+kk s výměrou 
cca 50 m2/jednotka, analogicky 
jako v bloku 35. „I zdejší byty by 
měly být vybavené kuchyňskými 
spotřebiči a také budou mít bal-
kony. Vzhledem k  tomu, že ve-
dlejší blok 35 měl už s  velkým 
předstihem před dokončením zá-
jemce o bydlení, předpokládáme, 
že stejná situace bude i v případě 
bloku 34 a byty budou i zde vel-

mi brzy obsazeny,“ uvedl ředitel 
Mostecké bytové Jaroslav Kudr-
lička. U domu bude vybudová-
no parkoviště.

Náročná oprava domu se 
zrealizuje i díky úvěru, který 
si Mostecká bytová na rekon-
strukci domu vezme. Využi-
tí úvěru také schválilo statutár-
ní město Most. Radní souhlasili 
s uzavřením smlouvy na poskyt-
nutí úvěru, a to v maximální vý-
ši 35 milionů Kč a dobu splácení 
stanovili na 10 let. Úvěr poskyt-
ne vybraná banka, která v rám-
ci poptávkového řízení nabíd-
la nejlepší podmínky. „Zbýva-
jící prostředky uhradí Mostecká 
bytová ze svého rozpočtu. Kro-
mě peněz vybraných v rámci pro-
najatého bytového fondu před-
pokládáme i obdržení dotace 
z IROP, tak jako tomu bylo i u bl. 
35,“ uvedl dále ředitel Kudrlič-

ka. Předpoklad dokončení re-
konstrukce je jeden kalendář-
ní rok od předání staveniště vy-
brané firmě. „Pokud vše půjde 
bez komplikací, předpokládáme, 
že dům by mohli noví nájemníci 
obývat v průběhu prvního kvar-
tálu roku 2022. Obsazování by-
tů bude probíhat do vyčerpání 
jejich kapacity, v případě většího 
počtu zájemců bude výběr prove-
den losem. Takto analogicky bylo 
postupováno i u bl. 35,“ doplnil 
ještě Jaroslav Kudrlička. 

Rada města Mostu při výkonu 
působnosti valné hromady spo-
lečnosti Mostecká bytová sou-
hlasila se záměrem rekonstrukce 
bloku 34 v ulici Jaroslava Seifer-
ta a s uzavřením smlouvy o dílo 
se společností METALL QUA-
TRO spol. s r. o., a to za celkovou 
cenu bezmála 41 milionů korun 
bez DPH.                                (sol)

Nová „hnízdečka“ v bloku 34
Začne je budovat Mostecká bytová

MOST – Mostecká bytová chystá rekonstrukci bloku 34. Nabídne 
nové nájemní byty. Blok 34 by mohli noví nájemníci obývat začát-
kem roku 2022.

Zastupitelé rozporcovali  
medvěda téměř bez výhrad

Mezi TOP investicemi roku 2021 je rekonstrukce kulturního domu Repre.



Graffiti se nelíbilo
MOST – Hlasováním rad-

ních neprošlo pět předložených 
návrhů ve stylu Graffiti na oplo-
cení Domova pro seniory v Bar-
vířské ulici. Osloveny proto bu-
dou obě místní základní umě-
lecké školy.

Mozaika z parku zmizí
MOST – Radní vzali na vědo-

mí petici občanů za odstranění 
kamenné mozaiky odpočinko-
vých kamenů v parku Skřiván-
čí Vrch. Důvodem podání peti-
ce  je shlukování problémových 
osob a nepořádek. Petici pode-
psalo 26 občanů, zejména z Jas-
mínové ulice.

Nové židle
MOST – Radní schválili pří-

mé zadání veřejné zakázky na 
dodávku 50ti čalouněných žid-
lí do obřadní síně magistrá-
tu. Židle dodá Arco truhlářství  
s. r. o., za zhruba 266 tis. Kč bez 
DPH.

Těžba  
dřeva

MOST – Vyhlášena bude ve-
řejná zakázka na pěstební péči 
a na těžbu a přibližování dřeva 
z  lesů v  majetku Správy měst-
ských lesů Most pro rok 2021. 
Uvedené činnosti budou probí-
hat na Klínech, Mníšku, Resslu 
a ve Starém.

Vražda  
na déle

MOST – Radní schválili pro-
dloužení smlouvy o výpůjčce 
obrazu Vražda jeptišek v Mostě 
do 31. 12. 2022 a pískovcové so-
chy Madony ze zámku v Janově 
na dobu neurčitou Oblastnímu 
muzeu a galerii v Mostě. 

Odtahovka  
nepodraží

MOST – Odtahovou službu 
na správním území  města Mos-
tu zajistí od 1. 1. - 31. 12. 2021 
Dopravní podnik měst Mostu 
a Litvínova, a.s. Cena za odtah 
je stejná jako v roce 2020, a to  
1 450 Kč včetně DPH.

Nový stánek
MOST – Na třídě Budovate-

lů přibude nový prodejní stá-
nek. Nahradí stánek, který byl 
v létě  zničen explozí tlakové 
nádoby. Stánek, který vybudu-
je společnost mmcité 1 a.s., bu-
de mít jednotný vzhled s ostat-
ními stánky.

Výkup  
pozemku

MOST – Město plánuje vý-
kup pozemku o výměře 286 m2 
ve Vtelně, v ulici U Mariany, od 
společnosti Coal Services a. s., 
a to za účelem záměru rozšíře-
ní MHD ve Vtelně.

(sol)
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P tejte se politiků

Doslechla jsem se, že by se 
měl zrekonstruovat a předě-
lat prostor před mosteckým 
nádražím a také celá ná-
dražní budova. Uvítali by-
chom, kdyby před budovou 
nádraží byla vybudována 
také smyčka pro tramvaje. 
Usnadnilo by nám to všem 
cestu přes lávku. Mnohdy 
vlak přijede tak, že máme 
na přestup na tramvaj pouze 
3 minuty, což je pro mnohé 
nereálné a pak tam mrzne-
me 15, mnohdy i 30 minut. 
Myslíme si, že by se dala i na 
ten most k nádraží udělat 
odbočka. Místo dnešní konečné by mohlo vzniknout velké par-
koviště, nebo autobusové nádraží, nebo koleje ponechat na novou 
trať ke Kahanu. Most by se mohl inspirovat Košicemi, kde před 
budovou nádraží je autobusové nádraží a také smyčka tramvají.

Poloha železniční stanice Most a železničních tratí do ní zaústě-
ných vyplývá z historického významu podkrušnohorské železnice 
s převažujícím využitím pro nákladní dopravu. S ohledem na celo-
denní provoz těžkých nákladních vlaků byla zvolena poloha nádra-
ží vzdálenější od obytné zástavby, navíc ve svahu tak, aby terén při-
rozeně pomáhal redukovat vznikající hlučnost. Protože nebyla dosa-
žena reálná dohoda s vlastníkem bývalého autobusového nádraží na 
odkup pozemků za akceptovatelnou cenu, došlo k omezení možnos-
tí využití prostoru před vlakovým nádražím.

Ve variantním řešení studie využití přednádražního prostoru, kte-
rá byla zpracována v roce 2019, nebyla předpokládána tramvajová 
smyčka v řešeném prostoru. Město zde chce prioritně zvýšit kapaci-
tu pro autobusovou městskou hromadnou dopravu a veřejnou linko-
vou dopravu zajišťovanou autobusy systému DÚK a zájmem je vy-
tvořit motivační podmínky pro stání dálkových autobusů. Zároveň 
zde město chce zvýšit kapacitu parkování osobních vozidel cestují-
cích. Pro vyhodnocení rozvoje tramvajových tratí na území statu-
tárního města Mostu byla v loňském roce zpracována variantní stu-
die. Ani ta nedoporučovala vytvoření tramvajové smyčky u vlakové-
ho nádraží. V rámci rozvojových záměrů města nepočítá s vybudo-
váním tramvajové smyčky u vlakového nádraží.

Odpovídá primátor města  
Mostu Jan Paparega

Jan Paparega

a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších 
předpisů:

vysokoškolské vzdělání v magisterském nebo 
bakalářském studijním programu ve studijním oboru Přihlášky musí být doručeny nejpozději

do 28. 12. 2020 – 12.00 hodin.

REFERENT/KA
oddělení sociálně-právní ochrany dětí

odbor sociálních věcí
Obsazení pracovní pozice na dobu NEURČITOU

Město Most vyhlašuje výběrové řízení 

 

PRACOVNÍ NÁPLŇ:
  Výkon sociálně-právní ochrany dětí

Veřejnoprávní ochrana příznivého vývoje dítěte 
(sociální práce s ohroženým dítětem a jeho rodinou 

a výkon dohledu nad ohroženým dítětem a jeho rodinou)
Veřejné opatrovnictví a veřejné poručenství (zastupování dítěte).

BLIŽŠÍ INFORMACE:
  Mgr. Alexandra Hynešová: tel: 476 448 477, 734 417 229

e-mail: Alexandra.Hynesova@mesto-most.cz 

  Mgr. Naděžda Krupczová: 476 448 544, 721 767 978
e-mail: Nadezda.Krupczova@mesto-most.cz 

Další požadavky pro uchazeče/uchazečky včetně dokladů, které je nutno
k výběrovému řízení doložit, jsou zvřejněny na www.mesto-most.cz

sekce „Nabídky zaměstnání“ - Výběrové řízení č. 13/2020.

Ačkoliv je Sever soukro-
mý objekt, rampa k  němu při-
léhá a jedná se tak o veřej-
né prostranství. Veřejný prů-
chod včetně rampy tedy spadá 
pod město. Stavba byla zahájena  
1. září a s dokončením se po-
čítalo do konce roku. To se ale 
nestane. Předmětem zakáz-
ky měla být demolice stávají-
cí betonové rampy a výstavba 
rampy nové. Předpokládané ná-
klady se měly pohybovat okolo  
3, 4 milionů korun bez DPH. 

Radní ale nyní schválili změ-
nu ve smlouvě o dílo se zhoto-
vitelem Speciální stavby Most 
spol. s. r. o., na dodatečné sta-
vební práce. Během prací byly 
totiž zjištěny nedostatky. Navý-
šení ceny si vyžádá více než tři 
čtvrtě milionu korun bez DPH. 

„V rámci zakázky byly také opra-
veny zpevněné plochy v přilehlém 
atriu na spodní etáži a částečně 
byla sanována přilehlá opěrná 
zeď. Stavba byla zahájena na za-
čátku září a původní termín do-
končení byl stanoven na 23. 12. 
2020,“ informoval vedoucí od-
boru investic mosteckého ma-
gistrátu František Jirásek. Bě-
hem stavby se zjistilo, že stáva-
jící betonové zábradlí na ochozu 
opěrné zdi je značně zdevasto-
vané a neplní již svou funkci. 
Statik rozhodl o demolici a na-
hrazení novým zábradlím, aby 
byly dodrženy podmínky bez-
pečného provozu zařízení. Zá-
bradlí se tak muselo vyměnit po 
celé délce. „Vzhledem ke znač-
nému rozsahu a náročnosti pra-
cí, a především v  návaznosti na 

schválené vícepráce týkající se 
náhrady zábradlí, se musel pro-
dloužit i termín realizace, a to až 
do konce ledna 2021,“ upřesnil 
vedoucí odboru investic. 

Není to jediná úprava, která se 
v okolí Severu zrealizuje. Město 
má v  plánu revitalizovat i zdej-
ší okolí, konkrétně veřejné pro-
stranství podél třídy Moskevská 

směrem k nádraží. Hořejší část, 
kde se nachází záhon s  fontá-
nou, se plánuje odstranit. Udě-
lat by se zde měla nová izolace 
a dlažba. „Rekonstrukce přileh-
lé plochy na horní etáži u bytové-
ho domu, bloku 573, je plánová-
na až na příští rok,“ potvrdil ješ-
tě František Jirásek. 

(sol)   

Nebezpečná rampa u Severu zmizela
Nová se dokonce roku nestihne

Radní schválili změnu ve 
smlouvě s  dodavatelem stavby 
na veřejnou zakázku na snížení 
energetické náročnosti budovy 
15. ZŠ v ulici J. A. Komenského, 
kterým je společnost Mostecká 
montážní a.s. Změna se týká do-
datečných stavebních prací s cel-
kovým navýšením ceny o zhru-
ba 920 tis. Kč bez DPH. Důvo-
dem je provedení celé řady více-
prací,   které bylo nutné během 
akce realizovat.  „Jedná se zejmé-
na o práce, které nebylo možné 
před zahájením realizace stavby 
předvídat a které tedy nebyly zo-
hledněny v projektu, a to i přes-
to, že projektant si v rámci zpra-
cování projektové dokumentace 
provedl detailní stavebně technic-
ký průzkum stávajících konstruk-
cí,“ uvedl vedoucí odboru in-

vestic magistrátu města Franti-
šek Jirásek.   Po obnažení někte-
rých zakrytých konstrukcí se 
například zjistily odchylky od 
projektu, což má vliv i na prac-
nost a zvýšenou potřebu materi-
álu. Přišlo se i na to, že stav stá-
vajících podpěr u ústředních to-
pení je nevyhovující a musely se 
instalovat nové, kombinované 
podpěry všech těles ústředního 
topení, a to na základě dodateč-
ného požadavku hygieniků. Ne-
malou měrou se na zvýšení ce-
ny projevila i rekonstrukce hro-
mosvodu. „Při kontrolních mě-
řeních byly zjištěny nevyhovující 
hodnoty a muselo se přikročit ke 
kompletní   rekonstrukci hromo-
svodu, včetně doplnění  svodů 
a zemnících tyčí a jejich propo-
jení. Konečné náklady stavby te-

dy dosáhnou zhruba 45,6 mil. Kč 
včetně DPH. Původní cena činila 
přibližně 43,8 mil. Kč vč. DPH,“ 
doplnil vedoucí odboru investic 
s tím, že další zvýšení nákladů se 
už nepředpokládá. Rekonstruk-
ci město zaplatí z převážné části 
z dotací EU, z Operačního pro-
gramu Životní prostředí. 

S  rekonstrukcí se začalo 
o prázdninách. Předmětem za-
kázky bylo zateplení obvodo-
vých stěn objektu, zateplení 
a hydroizolace  ploché střechy, 
výměna oken a dveří, stávajících 
meziokenních vložek a instalace 
vzduchotechniky. Významnou 

součástí rekonstrukce bylo i od-
stranění a výměna boletického 
panelu. Škola se tak po desítkách 
let zbaví i nebezpečného azbes-
tu.  Akce bude dokončena do 
konce roku, kolaudace se před-
pokládá do konce února 2021.

V  Mostě zbývají zateplit ješ-
tě dvě základní školy, jejichž zři-
zovatelem je město. „3. ZŠ, která 
je ve výhledu v roce 2021. Posled-
ní školou, kterou bychom chtě-
li rekonstruovat v  roce 2022, je  
18. ZŠ. U všech se předpokláda-
jí obdobné náklady,“ doplnil ná-
městek primátora Marek Hrvol.  

(sol) 

Rekonstrukce „patnácté“ školy se prodraží  

MOST – Ostuda, která hyzdila a ohrožovala okolí u objektu Sever, 
konečně zmizela. Během stavby ale došlo ke komplikacím a hoto-
vo bude až příští rok.  

Z Rady města Mostu

Nevýhodou boletických panelů, které se využívaly v min. 
století zejména ke stavbě škol, školek, sportovních hal 
či administrativních budov, je skutečnost, že obsahu-
jí azbest, který je zdraví škodlivý. Jeho účinky se mohou 
projevit za deset, ale rovněž za čtyřicet let po pohybu 
v jeho blízkosti. V Mostě se boletický panel nacházel na-
příklad i na budově bývalého Bati.

MOST – Při rekonstrukci 15. Základní školy v  ulici J. A. Komenské-
ho v Mostě budou nutné vícepráce. Oprava školní budovy, která se 
mimo jiné zbaví i nebezpečného azbestu, se prodraží o zhruba dva 
miliony korun. 

V knihovně budou otevřeny 
dvě recepce, ve kterých je mož-
né výpůjčky pouze vracet! Vy-
půjčit dokumenty bude mož-
né jenom na objednání pro-
střednictvím on-line katalogu 
knihovny, příp. telefonicky na 
tel. č. 476 768 810 (v otevírací 

době knihovny). Knihovna žá-
dá čtenáře, aby vyčkali, až jim 
budou tyto objednávky ze stra-
ny knihovny potvrzeny (e-mai-
lem, SMS či telefonicky)!

Zatím nebude možné vyři-
zovat požadavky na mezikni-
hovní výpůjční službu, využívat 

počítače se stanicemi Internetu 
a on-line katalogy, kopírovací, 
skenovací a další služby.

Čtenáři a uživatelé knihovny 
by si měli při návštěvě knihovny  
u vstupních dveří řádně dezin-
fikovat ruce, používat ochranné 
roušky a v prostorách knihovny, 
při případném čekání ve fron-
tách, dodržovat dvoumetrové 
rozestupy mezi sebou.

Otevírací doba do konce ro-
ku:

pá 18. 12.  10 – 18 hod.,  so 19. 
12. 9  – 12, ne  20. 12.  – zavřeno, 
po 21. 12.  10 – 18, út 22. 12.  10 
– 18 hod., st 23. 12., čt  24. 12., 
pá 25. 12., so 26. 12., ne 27. 12., 
po 28. 12. 10 – 18, út 29. 12. 10- 
18, středa 30. 12., čt 31. 12., pá 
1. 1., so 2. 1. a ne 3. 1.  zavřeno.

(nov)

Knihovna se opět zavírá čtenářům
MOST – Mostecká knihovna přechází od 18. prosince na základě 
rozhodnutí vlády do odvolání opět do režimu omezeného provozu.

Stará rampa u Severu byla nebezpečná, nová bude mít malé zdržení.
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ÚSTECKÝ KRAJ - Destinační agentura Krušné hory připravuje tradič-
ní fotosoutěž  pro všechny nadšené fotografy a youtubery jak z řad 
amatérů, tak profesionálů i pro příští rok. Své snímky a  videa za-
chycující krásy Krušných hor můžete zasílat elektronicky na adresu 
soutezdakh2021@seznam.cz, a to v termínu od ledna 2021 do 31. 8. 
2021. Vítězné fotografie a videa budou vybírána odbornou porotou 
a veřejností. Z vítězných fotografií bude vytvořen kalendář pro rok 
2022.

Pravidla soutěže: Soutěže se může zúčastnit každá fyzická osoba, 
která v době trvání soutěže zašle soutěžní fotografii či video a uvede 
svou platnou e-mailovou adresu, své jméno a telefonní číslo. Soutě-
že se nemohou účastnit zaměstnanci organizátora a osoby jim blíz-
ké.

Požadavky na soutěžní fotografie: Fotografie musí geograficky 
pocházet z území Krušných hor (z české i německé strany) Cílem 
je zvěčnit Krušné hory v těch nejzajímavějších podobách v každém 
ročním období. 

Parametry fotografie: formát JPG, TIF, PSD. Velikost  4 000 x  
2 400 pixelů (obrazových bodů), optimální rozměr fotografie 7 400 
x 4 500 pixelů (obrazových bodů), fotografie by měla mít 300 DPI. 
Fotografie musí být na šířku. 

Každý účastník má právo zaslat do soutěže maximálně 5 snímků. 
Fotografie musí obsahovat jméno autora a jeho e-mailovou adresu, 
telefonní číslo, název a krátký popis fotografie. Snímky zasílejte na 
adresu: soutezdakh2020@seznam.cz

 
Požadavky na soutěžní videa: Video musí geograficky pocházet 

z území Krušných hor (z české i německé strany). Parametry: dél-
ka záznamu max. 60 vteřin, formát 16:9, MP4, rozlišení 720p a větší.

Podmínky účasti v soutěži: Zasláním fotografie či videa do sou-
těže účastník potvrzuje, že: je autorem dodané fotografie či videa, 
že tento materiál je původní a nejedná se o fotomontáž (povolena je 
pouze minimální úprava barevnosti a jemné doostření); Zasláním 
fotografií či videí do  soutěže se autor fotografií vzdává svých au-
torských práv a Destinační agentura Krušné hory o.p.s. s nimi mů-
že dále nakládat a používat je pro prezentaci Krušných hor v elek-
tronické i tištěné podobě                                                                  (ink)

Krásy Krušných hor můžete fotit i příští rok

www.branadocech.cz

Benefiční kalendář Krásy Krušných hor, 
který je plný snímků ze soutěže Destinační 
agentury Krušné hory, můžete koupit v ITC 
DAKH v zámku Valdštejnů v Litvínově nebo 
v areálu Lesná.    

Renata Menclová, Hraniční potok

Renata Menclová, Letní louka na Božím Daru

Ivan Douša, Meandry Flájského potoka

Blanka Jedličková, První mlhy Hora Svaté Kateřiny

Jiří Havelka, Na pastvě

František Haase, Krušnohorské oko

Přemysl Jánský, Stařec CHKO Buky na Bouřňáku

Michal Valenta, Zimní pohled z Medvědí skály
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Adventní neděle
Patřila vždy k  nejhezčím hol-

kám na základní i na střední ško-
le. O kluky neměla nikdy nouzi. 
Předháněli se, se kterým si dřív 
vyjde. A ona si to užívala. Byly to 
krásné roky. Otěhotněla se svým 
spolužákem ve čtvrťáku na gym-
plu. Zjistila to, když už bylo příliš 
pozdě na přerušení. On popřel, že 
by dítě bylo jeho. Do-
slova prohlásil, že da-
la každému ze školy 
a dítě mohlo být ko-
hokoliv. Jeho rodi-
če se toho drželi a sy-
na podpořili. Prý až 
ukáže test otcovství. 
Kluk šel po maturitě 
na vysokou a ona ho 
už vůbec nezajíma-
la. Její máma měla sa-
ma dvě nemanželské 
děti a aktuálně pří-
tele, o kterého hod-
ně stála. Řekla jí, ať se z bytu s dí-
tětem odstěhuje. Nemůže tam být. 
Není tam pro ně místo. Sehnala jí 
ubytovnu, koupila starší kočárek 
a tím pro ni péče o těhotnou dce-
ru skončila. Porodila holčičku Ja-
nu. Nejraději by dítě dala k adop-
ci, ale cítila vztek na celý svět. Na 
kluka, který byl šťastný, že se na 
něj milostivě usmála a pak ji od-
kopl. Na mámu, kterou vůbec ne-
zajímaly její starosti. A tak se roz-
hodla, že si dítě nechá. Vychová  
ji a i s  dítětem se dobře vdá. Ješ-
tě budou koukat. Je přeci nejkrás-
nější holka ve městě. Její krása ale 
pomalu vzala za své. Z mladé osl-
nivé zářící studentky se stala una-
vená vzteklá mamina. Její tělo pa-
třilo k  těm, o které nebylo třeba 
se starat. Nikdy moc nesportova-
la, jedla, co chtěla a navzdory to-
mu měla pevná krásná prsa, plo-
ché břicho a zadek jak vytesaný 
do mramoru. To se těhotenstvím 
změnilo. Při pohledu do zrcadla 
si musela přiznat, že je z  ní sla-
bý průměr. Žena, která sice ješ-
tě může chlapy zaujmout a za kte-
rou stojí za to se otočit, ale první 
třídu už dávno opustila. To kvů-
li té malé. Když byl holčičce rok, 
usoudila, že už je čas najít si po-
řádného chlapa. Vždycky se na ni 
lepili, mohla si vybírat. Teď, když 
se dá trochu do pořádku, to nebu-
de jiné. A tak večer uložila Janič-
ku do postýlky, pečlivě se nalíčila 
a zamaskovala změny, které těho-
tenství a rok ženy na mateřské bez 
sportu a zdravého jídla napácha-
ly na jejím těle, a vyrazila do baru. 
Chlapa do postele si našla snad-
no. Stále ještě o ni měli zájem. Br-
zy ale pochopila, že žádný z  těch, 
co by chtěla, si ji neplánuje pově-
sit na krk. A ti, co by ji brali i s dí-
tětem a chtěli se o ni starat, zase 
nestáli za námahu. Rozhodla se, 
že tentokrát bude vybírat pořádně 
a pečlivě. A tak se chlapi střídali 
v její posteli, některý nadějný tam 
zůstal i několik nocí po sobě. Na-
konec ale vždy zůstala zase sama. 
Když byly Janičce dva roky, rodi-
če jejího otce vyvolali spor o ot-
covství. Byla si tak jistá, už se tě-
šila, jak jim to osladí. A tomu fra-
jírkovi, který se naparoval někde 
na vysoké. Spletla se. Test ukázal, 
že to Jany otec není. Marně vzpo-
mínala, s kým tenkrát ještě spala. 
Muselo se to stát na tom mejdanu, 
kde byla za královnu večírku, opi-
lá skončila pod stolem a jen matně 
si vybavuje, že měla sex s  jedním 
nebo dvěma kluky. Nevěděla nic. 
A tak přišla i o výživné. Musela do 
práce, aby uživila sebe i dítě. Ne-
byla hloupá, ale nikdy nepovažo-
vala za důležité věnovat pozornost 
vzdělání. Byla přeci krásná, vdá se 
a bude reprezentovat svého muže. 
To teď musela odložit, a tak s ma-
turitou z  gymnázia nastoupila za 
pár korun na úřad. Z ubytovny se 
přestěhovala do malého městské-
ho bytu. A nalepila se na jednoho 

kolegu, vedoucího oddělení, který 
jí byl sice spíš trochu odporný, ale 
snažil se. Odešel od rodiny, nastě-
hoval se k ní a platil nájem. A dá-
val jí peníze. Po čase ho vyhodi-
la kvůli podnikateli, který si cho-
dil k ní do kanceláře pro podpisy 

a razítka. Nebyl to fe-
šák, byl při těle a po-
til se. Měl ale drahé 
auto, bral ji na veče-
ře do lepších pod-
niků, kupoval dár-
ky. Od rodiny odchá-
zet nechtěl, ale měla 
se s  ním dobře. Vě-
řila si, že ho nako-
nec dostane. Jana za-
tím rostla do krásy 
své matky. Kouzelná 
holčička, kterou ve 
škole učitelky hýčka-

ly, a doma si jí nikdo nevšímal. Je-
jí matka měla jiné starosti. Boha-
tý podnikatel si našel jinou mla-
dou kočku a proud dárků a peněz 
na podporu rodinného rozpoč-
tu vyschl. Pochopila konečně, že 
podle svých představ se už asi ne-
vdá. Bude ráda, když najde chlapa, 
který by se alespoň trochu posta-
ral. A tak rozhodila sítě a zalovi-
la ve starších vodách. Její nový pří-
tel byl o třicet let starší. A zajiště-
ný. Bral ji i s  Janičkou na výlety. 
Přispíval jí na domácnost, zajímal 
se o její dceru. Byl to hodný člo-
věk, se kterým prožily pěkné roky 
života. Pak umřel. Teprve po jeho 
smrti zjistila, že se nikdy nerozve-
dl a všechen jeho majetek připa-
dl jeho ženě a synům. Zůstalo jí 
jen to, co měl u ní doma. Zase by-
la sama. Když přišel Michal, jeho 
syn, kterého dřív neznala, mysle-
la, že bude chtít odnést otcovy vě-
ci. Byl ale velmi milý a starostlivý. 
Měl povahu svého táty. A byl v je-
jím věku. Chodíval za nimi čas-
to, snažil se jim pomáhat. Říkal, 
že s nimi byl táta šťastný. V té do-
bě už Jana dokončila střední ško-
lu a ráda by na vysokou. To si ale 
její máma nemohla dovolit. Mi-
chal pomohl. Řekl, že Janě školu 
zaplatí. Chodil k nim dál jako ro-
dinný přítel a pomáhal, když by-
lo třeba. Byla si jistá, že se mu líbí. 
A on byl přesně ten chlap, kterého 
chtěla a na kterého celý život čeka-
la. Charismatický fešák, milý, hod-
ný a štědrý. Byla ale poučená a vě-
děla, že na něj musí pomalu. By-
la ještě ve věku, kdy by mohla mít 
dítě. A měla ještě čas. Jana teď po 
vysoké vypadne z  domova a ona 
bude mít čas jen na něj. Plánovala 
si, že se vezmou a budou mít dítě 
spolu. Konečně tak, jak to má být. 
Poslední adventní neděli ji pozval 
na večeři. Připravila se důkladně. 
Ten večer si ho odvede domů a už 
si ho nechá. Přišel i s Janou. To ne-
čekala. Dcera se jí do plánu ro-
mantického večera nijak nehodila. 
Objednal drahé víno. Usmíval se 
a vypadal zamilovaně. Pak to řekl. 
Už několik měsíců se tajně schází 
s  její dcerou. Miluje ji a chce si ji 
vzít. Zůstala jako opařená. Pak se 
rozzlobeně zvedla od stolu a ode-
šla. Ta mrcha jí opět kazí život. Co 
se narodila, nedělá nic jiného. Šla 
po ulici a přemýšlela o tom, jaký 
život by měla, kdyby neměla Janu. 
Jana vyběhla za matkou. Dohoni-
la ji na ulici, chytila za ruku. Chtě-
la ji uklidnit, nevěděla, proč se na 
ni zlobí. Dívala se na svou dceru, 
která jí byla tak podobná. Měla její 
krásnou tvář, ale měla štěstí, které 
jí chybělo. Vzala jí všechno a teď jí 
bere i šanci na muže, kterého chtě-
la. Rozhodla se rychle. Pevně chy-
tila Janu za ramena a strčila ji pří-
mo pod projíždějící autobus. Oto-
čila se a šla dál. Už neviděla, jak 
se sbíhají lidé, aby Janě pomohli. 
Marně. Ani matce, ani dceři už ne-
bylo pomoci.                            (pur)

soudnička

První sněžení jejich akce-
schopnost vyzkoušelo už před 
pár týdny. „Na zimu jsme při-
praveni po technické stránce, 
tak i po té personální, abychom 
mohli kompletně zajistit zimní 
údržbu. Dodržujeme organizač-
ní ochranná opatření z  hlediska 
zaměstnanců v provozu tak, aby 
nedocházelo ke zdravotním rizi-
kům v  souvislosti s nákazou co-
vid-19,“ uvedl šéf Technických 
služeb města Mostu Václav Za-
hradníček. Podle něj letos tech-
nické služby pracují se sníže-
ným rozpočtem na zimní údrž-
bu než v  minulosti. V  případě 
nutnosti by se ale rozpočtovým 
opatřením prostředky navýši-

ly. „Bude hodně záležet, jaká bu-
de zima. Loni byla mírná, tak-
že jsme sklady soli a posypového 
materiálu využili tak z jedné tře-
tiny. Sklady jsou nyní opět dopl-
něné po okraj. Jednoduše proto, 
že nemůžeme vědět, jaká bude 
zima letošní, a chceme být dobře 
připraveni na to, abychom udr-
žovali silnice sjízdné. Doplnění 
skladů se provádí už během léta, 
a to jednak kvůli dodacím lhů-
tám a určitě také kvůli význam-
ně levnějším cenám,“ vysvětlil 
Václav Zahradníček.   

Vloni padlo na údržbu komu-
nikací 850 tun soli. V současné 
době je ve skladech připraveno 
1 100 tun soli a dalších 500 tun 

drceného kameniva, které se vy-
užívá zejména v oblastech a te-
rénech, kde sůl není vhodná. Na 
vozovku, která je například po-
kryta ledovou vrstvou a kde sůl 
při mrznoucím počasí nezabe-
re, mají technické služby k dis-
pozici i solankový postřik. „Má-
me standardní sypače s  nástav-
bami na sůl a jiný posyp, kdy do-
chází k jeho rozmetávání. Máme 
i nádrž na solanku. Využívá se 
po vyhodnocení rizika nesjízd-
nosti silnic. Využila se napří-
klad  v zimě 2018/2019, a to na 
kruhových objezdech a silnicích 
ve svahu, které využívá městská 
hromadná doprava. Využívá se 
například na nenadálé námra-
zy,“ uvedl dále Václav Zahrad-
níček.  

Během plného nasazení je do 
zimní údržby zapojena nepře-

tržitá služba dispečera a veške-
rá technika. Tu zahrnuje čel-
ní nakladač, dva vozy Holder, 
šest Multicar, dva traktory a dvě 
čtyřkolková vozidla MAN 4x4. 
„V zimě fungují také pomocná 
vozidla pro rozvoz materiálu do 
zásobníků soli, které jsou rozmís-
těné u nebezpečných míst a ta-
ké slouží pro rozvoz pracovníků 
ručního čištění,“ doplnil dále 
ředitel. Letos se tyto zásobní-
ky pořídily nově například i do 
ulice F. L. Gassmanna.  „V pří-
padě, že se během zimního obdo-
bí nevyskytuje sníh a teploty jsou 
nad nulou, pracovníci se stara-
jí o úklid odpadu, smetků, ošet-
řují zeleň a provádějí prořezáv-
ky, uklízejí spadané listí a prová-
dějí další potřebné činnosti,“ do-
dal ředitel. 

(sol) 

Technické služby jsou na zimu 
i s méně penězi dobře připravené  

MOST – I když mrazivé počasí a sněžení ještě plně neudeřilo, mos-
tecké technické služby jsou na zimu technicky i personálně dobře 
připraveny a momentálně v plné pohotovosti. 

Uzenářství Ježek se zabý-
vá vlastní výrobou a distribu-
cí uzenin, uzených mas, va-
řených výrobků a polotovarů. 
„Začínali jsme 
s malou  živ-
ností. Postup-
ným rozšiřová-
ním sortimen-
tu a investicí do 
nových moder-
ních technologií 
a postupů jsme 
získali součas-
nou podobu, kdy uspokojíme 
i nejnáročnějšího zákazníka,“ 

říká majitel firmy Michal Ježek, 
jehož příjmení firma hrdě nese 
od roku 2002.

Uzenářství nabízí  široký sor-
timent masných 
výrobků, se kte-
rými se zákaz-
níci setkávají 
nejen na mos-
teckých pultech. 
Pro klobásy, sa-
lámy, šunky, 
uzená masa, za-
bijačkové speci-

ality a další si jezdí odběratelé 
doslova z daleka široka. „Prefe-

rujeme tradiční složení a recep-
tury, vysokou kvalitu a čerstvost 
za přijatelné ceny. Máme vybu-
dovanou trvalou síť dodavate-
lů a výhradních odběratelů. Lo-
gistiku zajišťují naše plně klima-
tizovaná vozidla. Dodržujeme 

nejpřísnější normy EU, veške-
ré veterinárně-hygienické poža-
davky a máme stanoven vnitř-
ní systém kontroly HACCP. 
A především - co vyrobíme, rá-
di jíme.. i my,“ dodává Michal  
Ježek.                                    (nov)

Uzenářství Ježek:  
„Co vyrobíme, rádi jíme i my“

MOST – Máte rádi dobré a hlavně kvalitní maso a uzeniny? Pak by 
vaší pozornosti nemělo ujít mostecké Uzenářství Ježek. O tom, že 
jeho výrobky „mají na svědomí“ skuteční mistři svého oboru, svědčí  
i pýcha tohoto lokálního uzenářství, Krušnohorský salám. Je vítě-
zem soutěže o Nejlepší potravinářský výrobek Ústeckého kraje – 
Kraje Přemysla Oráče.

MOST - Kurzy bezpečné jízdy 
pro veřejnost budou v areálu 
mosteckého autodromu pokra-
čovat i po zpřísnění protiepide-
mického systému PES od pátku 
18. prosince. Už v sobotu 19. 
prosince se tak uskuteční kurz 
bezpečné jízdy a kurz bezpeč-
né jízdy FOR LIFE. Na neděli 27. 
prosince jsou vypsány kurzy 
bezpečné jízdy, kurz bezpečné 
jízdy FUN a školení s následným 
odpočtem trestných bodů. Ná-
sledují termíny v roce 2021, a to 
od 8. ledna. „Pro některé maji-
tele poukazu je prosincový ter-
mín hraniční, poté jim voucher 
propadá. Této alternativy se 
tedy nemusejí bát. Těšíme se na 
ně,“ uvedla ředitelka polygonu 
společnosti AUTODROM MOST 
Veronika Raková.

Autodrom totiž kurzy zorga-
nizuje tak, aby vyhovovaly vlád-
nímu nařízení. „Dosud jsme 
mohli naplnit každý z běhů ma-
ximálně devíti klienty, které měl 
na starosti jeden instruktor. Od 
pátku rozdělíme každý z kurzů 
na dva běhy, vždy po pěti klien-
tech. Každou pětici bude mít opět 
na starosti jeden instruktor. Te-
oretická výuka v učebně i prak-
tický výcvik na plochách polygo-

nu uspořádáme pochopitelně při 
dodržení nejpřísnějších hygienic-
kých a bezpečnostních opatření,“ 
vysvětlila Raková.

Náplň kurzů bezpečné jízdy 
se přizpůsobuje různým skupi-
nám, například mužům, ženám, 
mladým začínajícím řidičům, 
rodinným příslušníkům či pra-
covním kolektivům. Kurzy vyu-
žívají plochy polygonu, který pa-
tří k nejkomplexnějším a nejmo-
dernějším zařízením u nás. Svou 

dispozicí, instalovanými tech-
nologiemi a dalšími navazující-
mi aktivitami nabízejí jedinečné 
podmínky pro výuku a výcvik 
řidičů ve všech oblastech pro-
blematiky řízení vozidel.

Školení s následným odpoč-
tem bodů je určeno pro řidiče, 
kteří mají  ke dni podání žádosti 
v registru řidičů body za jednání 
zařazené do hodnocení za poru-
šení povinností podle zvláštní-
ho právního předpisu. Nesmějí 

mít v součtu zaznamenáno více 
než deset bodů, zároveň žádný 
z přestupků nesmí být ohodno-
cen šesti a více body. Splnit veš-
keré nutné podmínky řidiči mu-
sejí v týdenní lhůtě před samot-
ným školením. Poté budou řidi-
či z registru odečteny tři body. 
Potvrzení o absolvování školení 
má platnost 30 dní ode dne vy-
dání, řidič tak musí podat žádost 
o odečet bodů v této lhůtě.

 (nov)

Organizace kurzů bezpečné jízdy na  
autodromu umožňuje jejich pokračování

Kurzy bezpečné jízdy se na autodromu mohou nadále konat. Autodrom je totiž zorganizuje tak, aby vyhovo-
valy vládnímu nařízení.



V příštím roce rozdá 
město na dotacích 

desítky miliónů 
Zastupitelé schválili poskyt-

nutí neinvestičních dotací z roz-
počtu města pro rok 2021 v cel-
kové výši 30 milionů Kč. Spor-
tovní soukromá základní ško-
la Litvínov dostane příspěvek 
na částečnou úhradu provoz-
ních nákladů 1,147 mil. Kč. Žá-
dala ale téměř o dvojnásobek. 
Krušnohorská poliklinika ne-
dostala celé 3,2 mil. Kč, ale pou-
ze 1,9 mil. Kč a to na poskyto-
vání sociálních služeb. Gym-
názium T. G. Masaryka Litví-
nov na rozvoj dostane 30 tis. 
Kč, ZUŠ Litvínov 50 tis. Kč, Tě-
locvičná jednota SOKOL Litví-
nov – Lom 90 tis.Kč na spolko-
vou činnost. HC Litvínov, spor-
tovní spolek dostane 4,2 mil. Kč 

na provoz ledových ploch a pro-
nájmy nebytových prostor. Ma-
teřské centrum pro děti a mlá-
dež s postižením „Klubíčko“, 
dostane 50 tis. Kč.  SSK Litvínov 
získá na podporu výkonnostní-
ho a rekreačního sportu členů 
sdružení 3,2 mil. Kč, o 500 tis. 
Kč méně, než žádalo. Největší 
částkou podpoří město SPOR-
TaS. Na částečnou úhradu pro-
vozních nákladů souvisejících 
se sportovní a kulturní činnos-
tí poskytne 19 mil. Kč, téměř  
o 3. mil. Kč méně, než společ-
nost žádala. Fotbalová škola Lit-
vínov dostane 300 tis. Kč, Do-
cela velké divadlo 400  tis. Kč. 
Zastupitelé dále schválili  nein-
vestiční dotaci stavebního cha-
rakteru 600 tis. Kč pro Krušno-
horskou polikliniku a investiční 
dotaci 1,7 mil. Kč pro SPORTaS 
na projekt „Areál Lomská - po-

řízení vybavení na údržbu Are-
álu“ a  na projekt „Rekonstrukce 
areálu tenisových kurtů“. 

Dotace v příštím roce nedo-
stane spolek MY Litvínov, Čes-
ký rybářský svaz, Junák český 
skaut, středisko Perun Litvínov, 
ENERGIE, Partnerský spolek 
Litvínov. SPORTaS nedosta-
ne dotaci na židle ve společen-
ském sále Citadely, zavlažování 
hřiští v areálu Lomská a na do-
končení úpravy interiéru kina.

O Areál Lomská bude 
pečovat SPORTaS

Od příštího roku se změ-
ní údržba Areálu letních spor-
tů Litvínov - Lomská a areá-
lu hřiště za Zimním stadio-
nem Ivana Hlinky v Litvínově. 
Oba areály přechází do správy 
SPORTaS, a to formou nájemní 

smlouvy na pozemky v majetku 
města Litvínova, včetně staveb. 
Dosud byly areály ve správě FK 
Litvínov a Fotbalové školy Lit-
vínov. Město s dosavadními ná-
jemci ukončí nájemní smlouvu 
dohodou a od Fotbalové školy 
za 1 Kč odkoupí hřiště s umě-
lohmotným trávníkem a umě-
lé osvětlení hrací plochy.  Měs-
to tím zvýší svůj vliv na  sprá-
vu v areálech, a to včetně řeše-
ní finančních toků odděleně od 
sportovních aktivit. Fotbalo-
vá škola se díky tomu v prosto-
rách areálu Lomská může plně 
zaměřit na sportovní činnosti 
mládeže a dalších tělovýchov-
ných aktivit.

Litvínov bude 
hospodařit  

se schodkovým 
rozpočtem

Rozpočet Litvínova na rok 
2021 je schodkový. Provoz-
ní rozpočet na straně příjmů 
je 496 mil. Kč, na straně výda-
jů 496 mil. Kč. Kapitálový roz-
počet na straně příjmů činí 44 
mil. Kč, na straně výdajů 303 
mil. Kč. Do financování zapo-
jí město fond rezerv  78  mil. 
Kč a přijaté půjčené prostřed-
ky 236 mil. Kč. Za úvěry zapla-
tí město ve splátkách v příštím 
roce 56 mil. Kč. 

(ink)
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LITVÍNOV - Vzdělávací projekt 
Báječný den s chemií, organizo-
vaný Nadací Unipetrol, se stě-
huje na internet. Již nyní může-
te na YouTube kanálu skupiny 
Unipetrol najít nové video s dů-
věrně známými tvářemi, které 
žákům základních škol a nižší-
ho gymnázia názorně předvede 
učivo chemie v  praktických po-
kusech. Jaké je téma? Vánoce! 

„Kvůli hygienickým opatřením 
nemůžeme pokračovat v oblíbe-
né naučně vzdělávací sérii Bá-
ječný den s chemií. Proto jsme se 
přesunuli na internet a Báječnou 
hodinu s chemií tentokrát rovnou 
natočili,“ říká místopředsedky-
ně představenstva skupiny Uni-
petrol a  předsedkyně správní 
rady Nadace Unipetrol Katarzy-
na Woś a dodala: „Děti tak mo-
hou sledovat oblíbené účinkující 
v  našem novém videu s  aktuál-
ní vánoční tematikou, které jsme 
zveřejnili v  rámci profilu skupi-
ny Unipetrol na serveru YouTu-
be. Digitálnímu formátu Báječné 
hodiny s chemií jsme přizpůsobili 
také tradiční soutěž, protože ani 
o ni nechceme děti připravit. Už 

teď se těšíme na jejich příspěvky 
do soutěže.“

Tříhodinový program nahra-
dí hodinové vysílání z  prostor 
Vysoké školy chemicko-tech-
nologické v Praze. Role prů-
vodkyně se jako vždy zhostila 
moderátorka, výtvarnice a he-
rečka Kateřina Kaira Hrachov-

cová, napínavé chemické poku-
sy předvedou chemici Micha-
el Londesborough, Jan Havlík, 
Michal Dragoun a Adéla Mar-
schallová Rumlerová s jejími 
dvěma malými pomocnicemi. 
„Natáčení bylo stejně zábavné 
jako naše živá vystoupení a žá-
ci, kteří si naše video nenechají 

ujít, se rozhodně mají na co tě-
šit,“ říká za tým chemiků Adéla 
Marschallová Rumlerová. „Vi-
deo nám sice neumožňuje přímý 
kontakt s divákem, ale na druhé 
straně jím můžeme oslovit nejen 
děti v Ústeckém kraji, ale i v celé 
republice. Za náš tým se těším na 
viděnou na YouTube!“          (nov)

Vánoční „Báječná hodina s chemií“

Programem diváky provede herečka Kateřina Kaira Hrachovcová. 

Naše drahé pečovatelky,
dovolte, abychom Vám touto cestou vyjádřili velké děkuji za Va-

ši ochotu, vstřícnost, kterou nám rozdáváte v naší Astře. S jakou lás-
kou se k nám nakláníte, když naše nohy pokládáte a láskyplnou ná-
ručí pomáháte, když polštář na posteli načechráváte.

S úsměvem na tváří i v této nelehké době plníte naše přání. Když 
k nám nemůže rodina tak často jak bychom si přáli, vynahrazujete 
prázdná místa laskavým slovem, smíchem a pohlazením. Máte náš 
obdiv, je radost hledět jak Vy, naše andělky z 2. a 3. patra, vedoucí 
paní Gábinko, naše Janičky a Ivetky, Ilonko, Barborko, Evičko, Mo-
ničko, Haničko, Pavlínko, Irenko, Jaruško a zdravotní sestřičky Mo-
ničko, Olinko a Blaničko, máte obrovská srdce a my jsme rádi, že 
jsme v té skvělé partě s Vámi! Že nejsme jen domov důchodců, my 
jsme tady s Vámi doma!

DĚKUJEME ZA TO, ŽE JSTE!
S úctou k Vám

Sepsala Marie Švandrlíková  
za kolektiv seniorů

N apsali jste nám...

HOKEJOVÝ TURNAJ 
UNITED ENERGY

MOST - S pozměněným programem, v rouškách a pro omezený po-
čet účastníků rozdělených do menších skupin. Tak probíhal letošní 
ročník UNITED ENERGY VÍKENDU stolního hokeje. V rámci sobotní 
části bylo odehráno 14. mistrovství republiky v air-hockeyi. A kdo 
jsou noví mistři ČR? V kategorii žen Alena Laštůvková (Lejdýs Most), 
mezi muži Jakub Schlosser (Most), v kategorii juniorů Lukáš Doležal 
(Black Sharks Most) a v týmové soutěži SHL Brno.

I nedělní část víkendu stolního hokeje přizpůsobili pořadatelé ak-
tuálním podmínkám. Do Českomoravského poháru v billiard-hoc-
keyi, tradiční týmové soutěže hrané od roku 1998, pozvali jen šest 
družstev a jejich zápasy rozdělili do různých částí areálu mosteckého 
Střediska volného času. Hrálo se samozřejmě v rouškách. Prvenství 
si odvezl tým Dragons Modřice.                                                                    (nov)
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LITVÍNOV – Litvínovští budou 
mít novou plaveckou halu. Ta by 
se měla začít stavět už příští rok 
na místě současného objektu 
na Koldomu. Největší investice 
v  historii města vyjde přibližně 
stejně jako před zhruba dvaceti 
lety mostecký Aquadrom, tedy 
přes čtvrt miliardy korun. 

Litvínovští zastupitelé schváli-
li zadávací dokumentaci veřejné 
zakázky na výběr zhotovitele no-
vé plavecké haly a složení komi-
se, která bude hodnotit doruče-
né nabídky zájemců o zakázku. 
Stavba  by si měla vyžádat zhru-
ba 263 mil. Kč bez DPH. Pů-
jde tak o největší investiční ak-
ci v moderní historii města Lit-
vínova. Předmětem zakázky je 
také demolice stávající budovy, 
nová trafostanice a parkoviště 
se 40 kolmými parkovacími stá-
ními s příjezdovou komunikací 
a chodníkem. Součástí je taktéž 
přístup pro osoby zdravotně po-
stižené, a to jak k hale, tak na sa-
motné letní koupaliště. Vybudo-
vat se musí osvětlení kolem ha-
ly a na parkovišti. Součástí reali-

zace je i napojení na inženýrské 
sítě horkovodu, elektřiny, vody 
atp. Nezapomnělo se na výsadbu 
náhradní zeleně.

„Předpokládáme, že tato ná-
ročná akce bude zahájena v červ-
nu 2021. Podle plánů by měla no-
vá plavecká hala být uvedena do 
provozu v průběhu roku 2023,“ 
uvedl místostarosta města Ka-
rel Rosenbaum. Výstavbou no-
vé plavecké haly dojde k propo-
jení krytého bazénu s provozem 
letního koupaliště, vybudovat 
se tedy musí i přípojky pro let-
ní koupaliště. 

Než bude nová plavecká hala 
stát a budou ji moci občané vy-
užívat, v provozu zůstane stáva-
jící plavecký bazén v Ruské ulici 

u Pilařského rybníka. Tato hala 
je poplatná již své době. Vznik-
la v sedmdesátých letech minu-
lého století. „Budeme rádi, po-
kud se podaří udržet provoz stá-
vajícího krytého plaveckého bazé-
nu v Ruské ulici do doby, než bu-
de postavena nová plavecká hala 
na Koldomu tak, aby byl přechod 
provozu ze starého na nový pla-
vecký bazén plynulý. Počítáme, že 
starý bazén se zdemoluje. Jak vy-
užijeme tento prostor, budeme ře-
šit příští rok,“ uvedl místostaros-
ta Karel Rosenbaum. 

(sol)

Litvínov chystá největší investici milénia

Nová hala nabídne kromě bazénu s 6 plaveckými drahami i rekreační bazén s divokou řekou a vodními atrakce-
mi, dětské brouzdaliště, velkou vířivku a kneippův chodník. Nebude chybět saunový svět s ochlazovacími ba-
zénky (parní lázeň, herbal sauna, bio sauna, ceremoniální sauna), wellness a cvičební sál, prostory pro občerst-
vení. Své zázemí bude mít v nové hale taktéž letní koupaliště.

LITVÍNOV - Dva studenti litví-
novské Scholy Humanitas se 
rozhodli aktuálně, právě před 
Vánoci, upozornit na to, že řada 
občanů stále netřídí  jedlý olej 
po smažení,  ale vylívá ho do 
odpadu. Rozhodli se na tento 
problém poukázat formou bill-
boardu a pomoci tak zlepšit 
přírodu. 

Jak billboard na  téma třídění 
odpadů vznikal? „S naším uči-
telem jsme diskutovali o před-
vánoční reklamě a měli jsme na-
vrhnout, k čemu bychom případ-
nou reklamní plochu využili my. 
Se spolužačkou nás netěší, že řa-
da lidí dlouhodobě olej ze sma-
žení vylévá do dřezu či zácho-
du. Ten následně nejen zanáší 
odpadní potrubí, ale také přetě-
žuje čistírny vod. Našemu učite-
li se myšlenka zalíbila a plně nás 
v ní podpořil,“ vysvětlují spolu-
žáci William a Justýna. Hned 
druhý den motiv nafotili, uči-
tel reklamu graficky vytvořil, 
a nakonec i celý nápad finanč-
ně uhradil. Studenti založili na-
víc odkaz www.olej.space, který 

přehledně ukáže sběrné nádo-
by na jedlý olej v Litvínově.  Od 
myšlenky k  vylepení plakátu 
uběhl pouhý týden.  „Záplavu 

předvánočních akčních billboar-
dů tak narušil i jeden lidsky zce-
la obyčejný, který věříme přimě-
je pár z nás třídit olej ze smaže-

ní. Hezké Vánoce všem! William 
a Justýna, žáci Scholy Humani-
tas,“ dodávají svorně oba aktéři 
osvětové kampaně.             (nov)

Studenti se rozhodli oslovit občany
„Olej ze smažení opravdu nepatří do záchodu!“

s.
r.

o

Děkujeme vám 
za ��ou �olupráci 

a přejeme vám 
šťa�ný a ú�ěšný 

nový rok 2021.

 

Přejeme Vám, ať máte pocit, že Vaše dny plynou 
správným směrem a že věci kolem mají smysl. 

Krásné Vánoce a šťastný rok 2021. 
Ing. Jarmila Kotyzová 

ředitelka Městské správy sociálních služeb 
v Mostě – příspěvkové organizace 

PF 2021

Dárek od Johann W
LITOMĚŘICE - Přemýšlíte, jaký vánoční dárek koupit přátelům 

nebo klientům? Zámecké Vinařství Johann W  pro vás má perfekt-
ní tip! Obdarujte je kvalitním vínem z aktuální nabídky! Výběr vín 
najdete na: https://bit.ly/33sDSGf                                                  (nov)
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DERATIZACE
DEZINSEKCE
DEZINFEKCE
+420 775 287 061
+420 777 287 069
deratizace@zdenek-bilek.cz

MOST - V  pořadí druhý baby-
box nové generace v  rámci 
nemocnic Krajské zdravotní je 
v areálu Nemocnice Most. Nová 
verze babyboxu má zvýšit bez-
pečnost dětí a urychlit příchod 
personálu.

Nová bezpečnostní schránka 
je z nerezového plechu, má au-
tomatická dvířka, která se za-
vřou, jakmile je dítě uvnitř. Dis-
ponuje fotobuňkami, které za-
jistí, aby nedošlo k přivření jeho 
ručiček nebo nožiček. Je klima-
tizovaná a má náhradní zdroj 
energie. Babybox je napojený 
na mobilní telefony zdravotní-
ků i  stálou službu nemocnice. 
Všechny tyto vlastnosti mimin-
ku zajistí bezpečnost a co nej-
rychlejší péči lékařů. Slavnost-
ního zahájení provozu moder-
nizovaného zařízení se zúčast-
nil iniciátor babyboxů v  České 
republice a  předseda zapsané-
ho spolku Babybox pro odlo-
žené děti – Statim Ludvík Hess, 
zástupci Krajské zdravotní, do-
nátoři a příznivci babyboxů. 
První zařízení nové generace 
zprovoznila před měsícem Ma-
sarykova nemocnice v Ústí nad 
Labem. 

Po  celé republice je roz-
místěno celkem 78 babyboxů. 
Do nich bylo během 15 let je-
jich existence odloženo 212 dě-
tí.  Krajská zdravotní má baby-
boxy ve všech svých nemocni-
cích. V Mostě schránka zachrá-
nila  čtyři děvčátka a jednoho 

chlapce, v  Děčíně jednoho ho-
cha a jedno děvče, v  Ústí nad 
Labem byl počet odložených 
dětí obou pohlaví stejný – tři. 
V Teplicích byli odloženi dva 
chlapci a v  Chomutově jeden 
chlapec. V pěti nemocnicích je 
to v  součtu dosud 16 dětí. Pů-
vodní babybox v  mostecké ne-
mocnici byl uveden do provo-
zu před deseti lety – 5. prosin-
ce 2010. 

Na nový babybox v  Nemoc-
nici Most přispěla Nadace Uni-
petrol, Konto našeho srdce HC 
VERVA Litvínov a další partne-

ři. Nadace Unipetrol s  charita-
tivním projektem HC VERVA 
Litvínov Konto našeho srdce 
přispěla na nové zařízení 140 ti-
síc korun. 

„Doba adventu a vánočních 
svátků je spjata s  oslavou naro-
zení, a tím i se všemi dětmi. Proto 
jsme se letos v Nadaci Unipetrol 
rozhodli podpořit projekt výmě-
ny babyboxu v areálu mostecké 
nemocnice jako ‚dárek‘ všem bu-
doucím miminkům, kterým mo-
stecký babybox zachrání život,“ 
říká místopředsedkyně před-
stavenstva skupiny Unipetrol 

a předsedkyně správní rady Na-
dace Unipetrol Katarzyna Woś. 

„Máme velkou radost, že jsme 
v Nadaci Unipetrol našli tak vel-
korysého dárce, a mohli díky to-
mu uskutečnit další krok v našem 
programu modernizace již fun-
gujících babyboxů,“ říká Ludvík 
Hess, předseda spolku BABY-
BOX. Nadace Unipetrol přispě-
la na výměnu mosteckého baby-
boxu částkou 100  000 Kč. Dal-
ších 40  000 Kč darovalo Konto 
našeho srdce HC VERVA Litví-
nov spolu se společností Kovos-
real s.r.o.                                        (nov)

V mostecké nemocnici  
funguje babybox nové generace

Krajská zdravotní má babyboxy ve všech svých nemocnicích

2
Mnoho krásných chvil v příjemné atmosféře Vánoc, 
hodně osobních i profesních úspěchů  
a především pevné zdraví v novém roce

21

„Provozní doba v odběrových 
stanech v ústecké i mostecké ne-
mocnici bude každý den osmi-
hodinová. Zájemci o rychlotest 
na průkaz antigenu viru SARS-
CoV-2 ve vzorku odebraném stě-
rem z nosohltanu nemusí mít vy-
stavenou žádanku od praktické-

ho lékaře či hygienika. POC an-
tigenní test pro širokou veřejnost 
je hrazen ze zdravotního pojiště-
ní,“ upozorňuje   náměstek pro 
řízení zdravotní péče Krajské 
zdravotní Tomáš Hrubý. „Na-
dále odběrová centra sprovádí 
stěr z nosohltanu na PCR zájem-

cům odeslaným krajskou hygie-
nickou stanicí nebo praktickým 
lékařem, a samoplátcům. Zpra-
cování vzorku přijde samoplát-
ce na 1 756 Kč. Test na protilát-
ky, který se provádí z  kapilární 
krve a je plně hrazený žadate-
lem, stojí 490 Kč,“ dodává MU-
Dr. Hrubý.

Provoz odběrových stanů 
pouze pro testování  na stano-
vení přítomnosti antigenu viru 
SARS CoV-2:

 �Nemocnice Most -  plocha 
před budovou „F“ (po-ne od 
7 do 15 hod.)
 �Masarykova nemocnice v Ús-
tí nad Labem - plocha před 

budovou „B“ (po-ne od 8 do 
16 hod.)

Provoz odběrových center pro 
testování na přítomnost ná-
kazy způsobující onemocnění 
COVID-19:

 �Nemocnice Most - budova 
„F“ po-ne od 7 do 15 hod.)
 �Nemocnice Děčín - budova 
„H“, (po-ne od 8 do 16 hod.)
 �Masarykova nemocnice 
v  Ústí nad Labem - budova 
„T“, (po-ne od 7 do 19 hod.)
 �Nemocnice Teplice -  budova 
„J“ (po-ne  od 8 do 16 hod.)
 �Nemocnice Chomutov - bu-
dova „A“ (po-ne od 8 do 16 
hod.)                                   (nov)

Krajská zdravotní začala vyšetřovat 
pomocí antigenních testů veřejnost

ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní začala ve svých odběrových cent-
rech v Mostě, Děčíně, Ústí nad Labem, Teplicích a Chomutově vyšet-
řovat stanovení přítomnosti antigenu viru SARS CoV-2 prostřednic-
tvím POC antigenních testů pro veřejnost. 

Test bude zájemcům proveden na základě objednání 
v rezervačním systému na webu krajské zdravotní www.
kzcr.eu/testcovid, který je pro antigenní testy obyvatel-
stva již nastaven.  V  Masarykově nemocnici v  Ústí nad 
Labem a Nemocnici Most bude stávající odběrové cent-
rum rozšířeno o odběrový stan.
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K rátce

MOST – Novou elektrolabora-
toř pro výuku oboru elektrikář 
a elektrotechnik mají ve Střední 
škole technické v Mostě – Vele-
budicích. Bezmála šest set tisíc 
korun na její vznik věnovala 
Vršanská uhelná z  grantového 
programu Chytré hlavy.

Učebna s šesti pracovními 
místy pro dvanáct žáků je vy-
bavena panely pro nácvik nej-
různějších elektrických zapoje-
ní, zásuvkovými okruhy, jisti-
či, chrániči, vypínači, čidly po-
hybu, stmívači osvětlení a další 
technikou, která se využívá ze-
jména při domovních elektro-
instalacích. „Jedná se o základ-
ní vybavení, které žákům umož-
ní vyzkoušet si například zapoje-
ní zářivky, propojení ventilátoru 
se světlem a další dovednosti. Do 
budoucna chceme vybavení roz-
šířit například o zabezpečova-
cí systémy a inteligentní instala-
ce,“ uvedla Jaroslava Škoudlilo-
vá, vyučující elektro předmětů.  

Za vybudováním nové učeb-
ny stojí čtvrt roku intenziv-
ní práce, kdy pomáhali i žá-
ci a studenti školy pod dohle-

dem mistrů odborného výcvi-
ku. „Od svého zářijového nástu-
pu do funkce ředitelky školy jsem 
si vzala dokončení tohoto projek-
tu jako prioritu a jsem ráda, že se 
nám jej povedlo dokončit i s při-
spěním našich žáků, kteří získa-
li moderní prostor pro kvalitněj-
ší výuku. Poslouží nejen 46 stu-
dentům maturitního oboru elek-

trotechnik a 65 žákům v učebním 
oboru elektrikář, ale i studentům 
v dalších oborech a také technic-
kému kroužku, který hodláme 
rozvíjet ve spolupráci se skupi-
nou Sev.en Energy,“ konstatova-
la Radmila Krastenicsová, ředi-
telka SŠT Most.

„Chceme, aby technické vzdě-
lávání děti bavilo. Uvědomujeme 

si, že společnosti z  naší skupiny 
techniky potřebují, proto se sna-
žíme přivést děti k  technickým 
oborům při studiu nebo ve formě 
zájmového kroužku. S velebudic-
kou průmyslovkou bychom chtě-
li navázat širší spolupráci a part-
nerství,“ uvedla mluvčí skupiny 
Sev.en Energy Gabriela Sáričko-
vá Benešová.                        (ink)

Budoucí elektrikáři ve Velebudicích  
dostali novou elektrolaboratoř 

Za vybudováním nové učebny od Vršanské uhelné stojí čtvrt roku intenzivní práce, kdy pomáhali i žáci a stu-
denti školy pod dohledem mistrů odborného výcviku.

Nový čestný občan Litvínova

LITVÍNOV – Vedení Litvínova udělí v roce 2021 při příležitosti 
nedožitého jubilea titul čestného občana města Litvínova Ing. Milo-
slavu Hrabákovi, in memoriam. Miloslav Hrabák byl členem orga-
nizace Českého svazu bojovníků za svobodu. O udělení titulu za je-
ho badatelskou a publikační činnost o regionálních dějinách požá-
dal předseda Základní organizace Českého svazu bojovníků za svo-
bodu Luděk Šíma. V první polovině ledna by amatérský historický 
badatel a autor řady knih s tematikou Záluží a Mostecka Miloslav 
Hrabák oslavil sté narozeniny. Za svou publikační činnost i za řa-
du zajímavých přednášek byl už v roce 2017 oceněn vedením města. 

 Do zóny míří nový investor
LITVÍNOV – Firma Ost-West Anlagenmontage, s. r. o. se síd-

lem v Litvínově požádala město o odkup několika parcel o rozloze 
zhruba 20 000 m2. Také požádala o výjimku z kupní ceny pro prů-
myslovou zónu. Cena za 1 m2 je stanovena na 60 Kč. Záměr pro-
deje podpořili zastupitelé. Firma chce pozemky využít pro výstav-
bu firemního zázemí s výrobou v oboru zámečnictví, nástrojařství, 
montáž, opravy, revize a zkoušky elektrických zařízení, povrchové 
úpravy a svařování kovů a dalších materiálů. Stavební povolení mu-
sí podle podmínek pro prodej pozemků získat do 2 let a nejpozdě-
ji do 2 let začít stavět.

Proti záměru prodeje pozemků obdržel městský úřad jednu ná-
mitku s tím, že s pozemky se počítalo pro vybudování vlastního are-
álu Technických služeb Litvínov, které dosud za své sídlo platí ná-
jem soukromé firmě. Námitka byla ale zamítnuta. „V současné do-
bě se nepředpokládá umístění technických služeb na těchto pozemcích, 
a to s ohledem na vysokou finanční náročnost vybudování potřebných 
sítí, včetně dalších speciálních ploch. Zároveň také k dojezdové vzdále-
nosti, kdy by umístění areálu představovalo zvýšení nákladů na údrž-
bu města,“ informovala mluvčí litvínovské radnice Jitka Pavlíková.

Družina na PKH se zateplí 
LITVÍNOV – Budova družiny patřící Základní škole Podkruš-

nohorská v Litvínově na Osadě potřebuje zateplení. Budova z 50. 
let má obrovské tepelné ztráty. Odhadované náklady  přesahují  6,8 
mil. Kč s DPH. Zateplení této budovy je zahrnuto v Akčním plá-
nu na rok 2021. Městu se teď podařilo najít možný zdroj financí, ze 
kterého by na tuto akci mohlo čerpat. Ministerstvo životního pro-
středí vyhlásilo výzvu v rámci „Operačního programu Životní pro-
středí 2014-2020“. Podání žádosti o tuto dotaci schválili zastupite-
lé. Pokud by město uspělo, může získat 30 až 50 procent z výdajů 
projektu. Město počítá, že na zateplení družiny využije také finance 
z programu Kotlíkových dotací.                                                       (sol)

Bezstarostnou jízdu rokem 2021
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Z Rady města Meziboří

 Pojištění schopnosti splácet. 

2

2

Plug-in Hybrid bude dostupná během 1. čtvrtletí 2021. Fotografie je pouze ilustrativní.

Nový Hyundai TUCSON s dynamickým designem 
a nejširší nabídkou   pohonů 
včetně verzí Hybrid a Plug-in Hybrid.

Vybočte z řady.

Děkujeme 

za Vaši přízeň 

v roce 2020

a přejeme Vám 

mnoho zdraví, 

štěstí a hojnosti 

i v roce 2021.

  

„Máme poznatky od obyva-
tel města i přímo od místních dě-
tí. Dochází ke střetům mezi sku-
pinami mezibořských dětí a těch 
přespolních. Většinou se děti do-
mluví na sociálních sítích,“ po-
tvrdil Martin Klika, velitel Měst-
ské policie Litvínov, která do 
Meziboří také zajíždí a Policii 
ČR pomáhá řešit bezpečnostní 
situaci ve městě. Jedná se o stá-
le stejnou skupinu mladých li-
dí ve věku od 13 do 17 let, kte-
ří se postupně přesouvají po jed-
notlivých městech a narušují po-
řádek. V  minulých měsících se 

mladí scházeli v Horním Jiřetíně 
i v Litvínově. Starosta Meziboří 
Petr Červenka vyzval Městskou 
policii Litvínov i Policii ČR, aby 
situaci co nejrychleji zklidnily 
a vyřešily. „V případech, jako je 
tento, je nejúčinnější pomoc rodi-
čů. Ti by měli vědět, co a kde je-
jich děti dělají. A svým dětem do-
mluvit. Banální dětský spor to-
tiž velmi snadno může vyústit 
v problém, který poškodí všechny 
účastníky,“ vyzval Martin Klika. 

Městská policie Litvínov plá-
nuje situaci řešit sérií opatře-
ní, která pomohla v  Litvínově 

i v  Horním Jiřetíně. „Bude-
me mládež sledovat prostřed-
nictvím kamerového systému. 
Spojíme se s  dopravním pod-
nikem, a pokud do Mezibo-
ří vyrazí městskou hromad-
nou dopravou skupina dětí 
z  Litvínova, budeme to vědět 
dřív, než do města dojedou. 
Na místo pak budou vyjíždět 
hlídky a mládež budeme kont-
rolovat. Jednou z variant, kte-
rou nyní městu navrhujeme, 
je i zřízení nízkoprahového 
centra pro tuto věkovou kate-
gorii mladých lidí. Děti z Mezi-
boří by měly místo, kde se mo-
hou sdružovat, měly by pro-
gram a problémy s přespolními 
mládeží by se tím eliminoval,“ 
doplnil Martin Klika.     (ink)

Nebezpečné rvačky v Meziboří
Vyvolávají je přespolní děti

MEZIBOŘÍ – Na potyčky mezi dětmi si stěžují obyvatelé Meziboří 
i místní omladina. Vedení města se proto obrátilo na strážníky i poli-
cisty, aby situaci uklidnili a přespolní výtržníky z města dostali pryč. 
Ti sem dojíždí z Litvínova  a dalších blízkých měst.

„Litvínovským strážníkům při oka-
mžitém řešení aktuální situace vel-
mi pomůže, pokud budou obyvate-
lé Meziboří pozorní a ohlásí problém 
s  mládeží okamžitě, jakmile si ne-
zvyklé skupiny dětí všimnou. Kon-
takt na služebnu Městské policie Lit-
vínov je 737 523 523,“  (Martin Klika, 
velitel Městské policie Litvínov)

Město podpořilo 
babybox

Radní schválili finanční dota-
ci ve výši 20 tisíc korun na vý-
měnu babyboxu v  nemocnici 
v  Mostě. Stávající babybox byl 
vyměněn za zařízení nové gene-
race.

Město plánuje akce na 
příští rok

Radní vzali na vědomí plán 
sportovních a kulturních akcí 
na rok 2021. Na jeho tvorbě se 
podílely ZŠ a MŠ Meziboří, Kul-
turní zařízení Meziboří, Spolek 

přátel Meziboří, SFK, TJ Baník 
Meziboří, SSK Meziboří, Sbor 
dobrovolných hasičů Meziboří, 
KČT a Komise školství, kultu-
ry a sportu při Radě města Me-
ziboří. „Při sestavování plánu se 
vycházelo především z  hodnoce-
ní úspěšnosti akcí v minulém ro-
ce. U některých akcí nejsou sta-
noveny přesné termíny, ty budou 
průběžně s  předstihem upřesňo-
vány“ uvedl vedoucí správního 
odboru Martin Hampl. Obyva-
telé města se přesný plán dozvě-
dí z kalendáře kulturních a spor-
tovních akcí, který bude zveřej-
něn v  Radnici a bude distribu-
ován na nejvíce navštěvovaná 

místa. O významných akcích 
budou obyvatelé informováni 
také prostřednictvím Mobilní-
ho rozhlasu. Lidé v Meziboří se 
mohou těšit například na turna-
je v sálové kopané, nebo na Bo-
biádu. První divadelní předsta-
vení je naplánováno na březen. 
V dubnu by měla být mimo jiné 
tradiční akce Stavění máje a pá-
lení čarodějnic. Na květen je na-
plánován Den dětí. 

Odložili splatnost 
nájemného

Rada města schválila odložení 
splatnosti nájemného bez služeb 
za říjen, listopad a prosinec pod-
nikatelům, kterým pronajímá 
město nebytové prostory a na 
které dopadlo omezení podni-
katelské činnosti z  důvodu vy-
hlášení nouzového stavu. Pří-

padné žádosti o odpuštění či sle-
vu nájemného bude rada města 
řešit individuálně po ukončení 
nouzového stavu. 

Mezibořská škola  
s Šablonami

Radní udělili základní škole 
předběžný souhlas s přijetím do-
tace ve výši 1 149 tis. Kč z pro-
jektu Ministerstva školství a tě-
lovýchovy Šablony III. Dotace se 
využije na financování jednoho 
asistenta a jedné chůvy pro ma-
teřskou školu, tandemové výuky 
v ZŠ, projektové dny, využití ICT 
ve vzdělávání a doučování žáků 
ohrožených školním neúspě-
chem. Dále radní udělili před-
běžný souhlas s přijetím věcné-
ho daru, 3D tiskárny v hodnotě 
bezmála 27 tis. Kč od spoelčnos-
ti Prusa Research.                  (ink)

Nové elektromobily již 
pomáhají při správě jezer

ÚSTECKÝ KRAJ - Nové elektromobily již pracují na březích jezer Mi-
lada i Most. Státní podnik Palivový kombinát Ústí koupil dvě vozidla 
s elektrickým pohonem od českého výrobce TPC Industry, vítěze vý-
běrového řízení. 

Cílem zavedení ekologic-
kých vozidel do provozu stát-
ního podniku bylo snížení pro-
vozních nákladů společnosti 
a značné snížení dopadu na ži-
votní prostředí. Elektromobi-
ly jsou využity pro práci na roz-
sáhlých územích kolem obou 
rekultivovaných jezer a nebu-
dou rušit návštěvníky při je-
jich odpočinku. „Palivový kom-
binát Ústí nakoupil tyto víceú-
čelové bezemisní nákladní elekt-
romobily pro každodenní zajištění 
své činnosti a dopravní obslužnos-
ti jezer Milada a Most. Projekt je 
spolufinancován z Evropského fon-
du pro regionální rozvoj, Operačního programu Podnikání a inova-
ce pro konkurenceschopnost prostřednictvím Ministerstva průmyslu 
a obchodu. Celkové náklady na pořízení jednoho vozidla včetně dobí-
jecí stanice jsou 1,75 mil. Kč,“ uvedl Walter Fiedler, ředitel Palivové-
ho kombinátu Ústí.                                                                        (nov)

Elektromobily, které Palivový 
kombinát Ústí pořídil,  se využijí 
pro práci na rozsáhlých územích 
kolem obou rekultivovaných je-
zer a nebudou rušit návštěvníky 
při jejich odpočinku.



tyldou a jezerem Most 
budeme potřebovat někde turisty 
ubytovat. Zda bude Cascade pro-
vozovat město, nebo někdo jiný… 
Je to jedině dobře,“ uvedl Mar-
tin Domín (SMM). Politici ta-
ké poukazovali na situaci v sou-
sedním Litvínově. „Nemusíme 
chodit daleko, kde se něco podob-
ného stalo. Hotelový dům v cen-
tru Litvínova získala společnost 
CPI a je z něj kompletně ubytov-
na pro nepřizpůsobivé. Jsou tu 
tím všichni doslova paralyzova-
ní. To samé hrozilo tady,“ upo-
zornil Daniel Dunovský (Pro-
Most). K němu se přidal Milan 

Rybák (SMM). „Chráníme obča-
ny před tím, aby se sem nedostalo 
něco, co nechceme. Máme povin-
nost, abychom zajistili občanům, 
aby se tady dobře žilo i za cenu, 
že budeme odkupovat objekty…“

Za pozitivní považují městští 
poslanci i spojení hotelu s blíz-
kostí divadla. „Pro divadlo je dů-
ležité, aby tady hotel byl, fungo-
val a stal se druhou částí spole-
čenského centra. Jsem pro to, aby 
se koupil. Hotel v centru města je 
významná budova,“ myslí si za-
stupitel a zároveň jednatel měst-
ského divadla Václav Hofmann 
(ODS).  

Vedení města ještě při-
pomnělo nedávný záměr 
v oblasti 2B. „V minulosti 
jsme pod tlakem odkoupi-
li tři domy, kde hrozilo, že 
bude ubytovna. Dnes je je-
den zbouraný, druhý pěk-
ně opravený a bydlí v něm 
nájemníci. Třetí se zrekon-
struuje pro nájemní byty 
v příštím roce. Tuto lokalitu 
jsme výrazně vylepšili a ne-
bezpečí eliminovali. Ukáza-
li jsme si tady jednoznačně, 
že to smysl a význam má,“ uza-
vřel náměstek primátora Marek 
Hrvol. Pro koupi hotelu Casca-

de hlasovalo 29 zastupitelů pro, 
4 byli proti a 6 se zdrželo.

Vlasta ŠOLTYSOVÁ 

Autorem výstavy je Centrum 
pro dokumentaci majetkových 
převodů kulturních statků obětí 
II. světové války. Návštěvníkům 
přibližuje problematiku zaba-
vování uměleckých děl v obdo-
bí druhé světové války. Na osu-
dech původních židovských 
vlastníků jsou představeny ne-

jen jejich sbírky, válečné a po-
válečné nakládání s umělecký-
mi artefakty, ale také jednotli-
vé instituce, které židovský ma-
jetek spravovaly či stále spravu-
jí.  Výstava Uloupené umění je  
přístupná denně od 9 do 18 ho-
din a bude ukončena 28. února 
2021.                                     (nov)
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Seznam distribučních 
míst týdeníku Homér

Most
Fotoateliér Žihla, Magistrát 

města Mostu, čerpací stanice GO, 
SBD Krušnohor, knihovna, Italská 
cukrárna, Hotel Cascade, kavárna 
Taboo, Autodrom Most, divadlo, 
Archa Most, autobusy Kavka, hos-
pic, HSRM, fotbalový stadion Most, 
Hipodrom Most, dopravní pod-
nik, Bilbo, Astra, vlakové nádraží, 
Aquadrom, Central Most

Litvínov a okolí
Schola Humanitas, Městský 

úřad Litvínov, OMW, Fitness Flo-
ra, čerpací stanice GO, Unipet-
rol, KSK Komořany, United Ener-
gy,  a.  s., Městský úřad Meziboří, 
Domov důchodců Meziboří, Cita-
dela, Resort Loučky, Spolužití, Ten-
ba, knihovna, zimní stadion, Pod-
krušnohorská poliklinika, plavecký 
bazén, hospoda Černice, zdravot-
ní středisko Horní Jiřetín, Městský 
úřad Horní Jiřetín

Ostatní města a obce
Líšnice, Polerady, Havraň, Vrsk-

maň, Bílina, Malé Březno, Strupči-
ce, Teplice, Jirkov, Chomutov

Návrh na udělení Ceny 
hejtmana Ústeckého kraje mů-
že předložit občan, skupiny ob-
čanů, právnické osoby se sídlem 
na území Ústeckého kraje a jiné 
subjekty působící na území kra-
je, a to v těchto kategoriích: re-
gionální rozvoj, sociální a zdra-
votní oblast včetně záchrany 
lidského života, věda a výzkum, 
kultura, sport. Návrhy je možné 
písemně zasílat Zastupitelstvu 
Ústeckého kraje do  28. února 
2021  na adresu:  Odbor kance-
lář hejtmana, Krajský úřad Ús-

teckého kraje, Velká Hradeb-
ní 3118/48, 400 02 ÚSTÍ NAD 
LABEM.

Nominaci je též možné doru-
čit osobně přímo do podatelny 
Krajského úřadu Ústeckého kra-
je nebo zaslat elektronicky na 
adresu:  epodatelna@kr-ustec-
ky.cz. V  případě elektronické-
ho podání je nezbytné k doku-
mentům připojit elektronické 
podpisy navrhovatele i nomi-
novaného. Návrhy včetně příloh 
posílejte doporučeně poštou. 
I v  případě osobního doručení 

na obálku nezapomeňte při-
psat:  Neotvírat – Návrh na 
Cenu hejtmana Ústeckého 
kraje. V návrhu odůvodněte, 
proč by daná osoba/skupi-
na osob měla být vyzname-
nána. Zašlete veškeré doku-
menty, které podpoří váš ná-
vrh – např.: životopis, výčet 
činností či zásluh, novinové 
články o činech či zásluhách, 
publikační přehled, atp. Při-
pojte kontaktní údaje na na-
vrhovanou osobu/skupinu 
osob. Společně s návrhem na 
ocenění  zašlete formuláře  sou-
hlas a čestné prohlášení nomi-
novaného  a  souhlas se zpraco-
váním osobních dat navrhova-

tele.  Veškeré příslušné formulá-
ře jsou k dispozici ke stažení na: 
www.kr-ustecky.cz. 

(nov)

Hejtman vyzývá k podání  
nominací na prestižní cenu

ÚSTECKÝ KRAJ - Hejtman Ústeckého kraje Jan Schiller vyzývá 
k předložení návrhů na udělení Ceny hejtmana Ústeckého kraje za 
rok 2020.

Regionální dobrovolnické 
centrum sídlí v Ústí nad La-
bem, zastřešuje lokální dobro-
volnická centra, koordinuje po-
žadavky organizací a jednotliv-
ců s nabídkami dobrovolníků. 
Lidé zapojení do dobrovolnic-
tví prostřednictvím centra ne-
zištně pomáhají všude, kde je 
potřeba, přičemž jejich pomoc 
je v současnosti nejvíce žádána 
v ústavních zařízeních, kde chy-
bí zdravotnický a  pečovatelský 
personál, ale i ostatní zaměst-
nanci zajišťující bezproblémový 
chod těchto zařízení. Dobrovol-
níci také pomáhají jednotliv-
cům s nákupy, vyzvednutím lé-
ků, venčením psů, ale i s drob-
nými domácími pracemi či do-
učováním a distanční výukou 
dětí. 

U zrodu tohoto koordinač-
ního centra stál také Ústecký 
kraj, který jej od samého za-
čátku podporuje. Poskytuje mu 
nejen osobní ochranné pomůc-
ky, ale i finanční prostředky na 
nákup pohonných hmot, díky 
nimž lze lépe reagovat na in-
dividuální potřeby a zajistit tak 
požadovanou pomoc. Rychlej-
šímu uspokojení potřeb jednot-
livých žadatelů o pomoc přispí-
vá také osobní automobil, kte-
rý centrum od Ústeckého kra-
je dostalo darem. V minulosti 
věnoval kraj centru také note-
booky a mobilní telefony.

Podle hejtmana Ústeckého 
kraje Jana Schillera je dobro-
volnictví nejen činnost zásluž-
ná, ale i obdivuhodná.  „Dob-
rovolníci jsou lidé, kteří věnu-

jí svůj volný čas ve prospěch li-
dí, kteří potřebují jejich pomoc. 
Zaslouží si nejen naše uznání, 
ale i podporu. Jsem proto rád, že 
se v našem kraji podařilo vybu-
dovat Regionální dobrovolnic-
ké centrum, které sdružuje tolik 

solidárních duší, kterým nejsou 
ostatní lhostejní a já jim za jejich 
práci velmi děkuji,“  dodal hejt-
man Schiller.

Více informací najdete na: 
https://dobrovolnictvi-ustecky-
kraj.cz/                                (nov)

Na pomoc s koronavirem se  
přihlásilo pět set dobrovolníků

ÚSTECKÝ KRAJ - Regionálnímu dobrovolnickému centru pro Ústec-
ký kraj, které vzniklo v součinnosti s Ústeckým krajem a má pomoci 
lidem v období epidemie koronaviru, se během druhé koronaviro-
vé vlny přihlásilo téměř 500 dobrovolníků.

Ústecký kraj zve na „Uloupené umění“
ÚSTECKÝ KRAJ - Letos 21. června uplynulo 80 let od vydání prvního 
nařízení o vyvlastnění židovského majetku na území Protektorátu 
Čechy a Morava. Tedy od praktické implementace tak zvaných No-
rimberských zákonů u nás. Při této příležitosti Památník Terezín zve 
na dokumentárně-historickou výstavu Uloupené umění.

str. 1

Most koupí hotel Cascade

Hejtman Jan Schiller

Všechno nejlepší 
v novém roce.

VÝSTAVA
EXHIBITION

ULOUPENÉ UMĚNÍ

LOOTED ART

PAMÁTNÍK TEREZÍN - MUZEUM GHETTA  

TEREZÍN MEMORIAL - GHETTO MUSEUM

10.12. 2020

28. 02. 2021

O mluva

Vážení čtenáři, 
v předešlém vydání týdeníku Homér jsme mylně uvedli, že zvý-

hodněné jízdné za Taxík Maxík je ve výši 40 Kč. Cena za tuto službu 
však činí 30 Kč. Za chybu se omlouváme.

Redakce
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www.branadocech.cz
www.krusnehory.eu

ÚSTECKÝ KRAJ - Pokud nám covid-19 dovolí zimní sporty, nemusíte 
hledat v zahraničí ani na druhé straně republiky. Krušné hory hned 
za humny nabízí to nejlepší ze zimních radovánek a snesou srovnání 
s nejlepšími a nejmodernějšími lyžařskými areály. Teď už jen, aby se 
vládní opatření zimním sportům přes vánoční svátky vyhnula. 

KLÍNOVEC 30 KM NA JEDEN SKIPAS
Ideální podmínky pro sjezdové i běžecké lyžování a snowboar-

ding nabízí Klínovec. Skiareál Klínovec je ideální navštívit ze smě-
ru od Chomutova s bezplatnými parkovišti u nástupní stanice lano-
vek v Loučné. 

KLÍNOVEC REVOLUČNÍ
Revoluční je propojení Skiareálu Klínovec se sousedícím skiare-

álem na Neklidu a přímé lyžařské propojení s Božím Darem. Skia-
reál Klínovec se tak rozšíříl z původních 18 na 31,5 km, z toho je 
21,2 km zasněžováno technickým sněhem. Celková plocha tratí se 
zvětšila z 417 000 m2 na  737 000 m2. Celý lyžařský komplex Skia-
reál Klínovec obsluhuje 5 lanových drah, z toho jsou 2 s oranžovou 
krycí bublinou. 

KLÍNOVEC UNIKÁTNÍ
Jde o propojení celé oblasti lyžařsky – žádné přesuny skibusy, ale 

pohodlně po propojovacích sjezdovkách. Z vrcholu Klínovce vede 
propojovací sjezdovka ke spodní stanici lanové dráhy na Neklidu 
a z Neklidu ke spodní stanici lanové dráhy Prima Express. 

KLÍNOVEC POHODLNĚJŠÍ
Dalším významným prvkem je rozšíření sjezdovek Dámská a Pa-

řezovka. Modrá sjezdová trať Dámská je rozšířena o 100 %, na dvoj-
násobek své šířky, a červená Pařezovka o 20 %. 

KLÍNOVEC MODERNĚJŠÍ
Modernizace se dočkal i COOL FUN park, kde jsou nové zábav-

ní prvky a odpočinková zóna. Legendární snowpark Neklid, který 
je jeden z prvních v ČR, nabízí široké vyžití v podobě skoků a pře-
kážek. 

KLÍNOVEC LÁZEŇSKÝ
Unikátní propojení lázeňského města s kvalitním lyžováním na-

bízí město Jáchymov. Toto město je totiž přímo spojeno s lyžařským 
areálem, a to pomocí sjezdovky s příznačným jménem Jáchymovská 
a navazující lanovkou Prima Express. Nástupní terminál LD Prima 
Express se nachází pouhé 3 km silnicí od centra města. Díky tomu-
to propojení vzniká unikátní oblast s celodenními a nadstandardní-
mi službami, vhodné jak pro páry hledající sport a relax, tak pro ro-
diny s dětmi.

KLÍNY RODINNÉ STŘEDISKO
Dalším poměrně velkým lyžařským střediskem je Sport areál Klí-

ny.  Jde o rodinné středisko umístěné ve východní části Krušných 
hor, vzdálené pouhých 5 km od hranic s Německem, 6 km od Litví-
nova, 65 km od Drážďan a 95 km od Prahy. Na čtyřech sjezdovkách, 
které jsou kompletně v případě nepříznivých sněhových podmínek 
zasněžovány technickým sněhem, lze jezdit na širokou nabídku ski-
pasů. Jezdí se i večer, protože sjezdovka pod čtyřsedačkovou sjez-
dovkou a snowpark s platformou pro BigAir jsou osvětlené. V are-
álu je lyžařská a snowboardová škola, dětský park a pojízdný kobe-
rec. Na bezpečnost dohlíží horská služba, a pokud zrovna není dob-
ré počasí, lze využít sportovní halu s lezeckou stěnou. V okolí areálu 
je udržováno 55 km běžeckých tras.

KRUŠNOHORSKÁ BÍLÁ STOPA
Krušné hory jsou propleteny běžeckými trasami. Ty jsou spoje-

ny do Krušnohorské bílé stopy se středisky v Lesné, Klínech, Dlou-
hé Louce, Novém Městě a Petrovicích, které mají napojení na bě-
žecké trasy v SRN (např. Holzhau, Alternberg, Seiffen). Právě tím-
to je projekt Krušnohorské bílé stopy jedinečný a unikátní v celé Ev-
ropě. Propojené, strojově udržované, běžecké stopy dosahují délky 
250 km. Nadmořská výška tras je v rozsahu 740 až 950 metrů nad 
mořem. 

www.kbs.cz

Nejde ale jen o propagaci velkých zimních středisek. Proto Ústec-
ký kraj na svém webovém turistickém portálu Brána do Čech před-
stavuje všechna střediska. Mezi menší, avšak s kvalitní úpravou sva-
hu, patří Telnice u Ústí nad Labem, Mezihoří nad Chomutovem, 
Meziboří nad Litvínovem, kam se dojede i městskou hromadnou 
dopravou, nebo třeba Malečov v Českém středohoří.                  (ink)

Vánoční prázdniny na běžkách i na sjezdovce


